
דבר העורך
קוראים כותבים ומגיבים

אתם אוחזים כעת בידכם את הגיליון המיוחד שהוצאנו לכבוד כנס מדעי 
הבקר ה-30 שנפתח ממש היום )10.12( הכנס נחשב לאחד מהגדולים 
והחשובים בתחום החקלאות, כנס אליו מגיעים מאות רבות של 
יצרנים, אנשי המחלבות וכל מי שקשור בדרך זו או אחרת לענף החלב 
הישראלי. השנה בכנס הושם דגש גדול גם על ענף הצאן כחלק מההכרה 

בחשיבות הענף המתפתח. כבוד נשיא המדינה, הנחשב לידיד אמת 
של הענף נענה לבקשתנו ושלח ברכה אישית לכל המשתתפים בכנס. 

תקופה מורכבת, יש מי שיאמר קשה, עוברת על ענף החלב, ההסכם 
שנחתם מול הממשלה מטלטל את הענף וגורר ביקורת לא מעטה. גם 
קברניטי הענף יודעים ואף אמרו כי זה הסכם קשה, אך בלתי נמנע, או 
כמו שהיטיב להגדיר זאת ניר מאיר "זה הסכם קשה אך הרע במיעוטו, 
ללא הסכם, מצבנו היה גרוע פי כמה וכמה". ולצד ההסכם שנחתם, 
ראוי לציין כי העוגנים בענף נשמרו, משטר המכסות ומחיר המטרה, 
בלעדיהם היה נגרם לענף כאוס וספק אם הוא יכול היה להינצל מהפיכתו 
לשוק חופשי ופתוח. כעת נותר להתאחד, לצאת למאבק משותף על מה 
שנשאר ונשאר הרבה. יש לזכור כי קברניטי הענף פועלים מול ממשלה 

שאיננה ידידותית לענף ולחקלאות וזאת בלשון המעטה. 

כנס הבקר השנתי, מוכיח שוב, למי שהיה זקוק להוכחה, את עוצמתו 
של הענף ואת העתיד הניצב לפתחו. הגיליון חגיגי מביא ראיונות עם 
האנשים המרכזיים בענף המתייחסים להסכם ולעתיד. כמו גם יצאנו 
לסיבוב מחלבות ברחבי הארץ והבאנו את הקולות של יצרני הגבינות 
ומוצרי החלב, שקולם לא תמיד נשמע. אדי פולונסקי, חברנו מעוטף 
עזה, ממשיך בדיווח שלו קיבוצו אור הנר ומביא את החדשות האחרונות, 

כולל התייחסות עדכנית להסכם ולמינוייו האחרונים.

אנחנו, הצוות של 'משק הבקר והחלב' מאחלים לנו כנס פורה ומוצלח 
ומאחלים לכל היצרנים ועובדי הענף באשר הם, עתיד מוצלח ובטוח 

ופרנסה טובה לכולם.
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